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Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg
Christiansborg
1240 København K

J.nr. MST - 704-00177

Den 6. maj 2010

Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg har i brev af 23. april 2010     
stillet følgende spørgsmål nr. 684 (alm. del), som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Ida Auken (SF).

Spørgsmål nr. 684 (alm. del)
Såfremt ministeren mener, at Tønder Kommunes tilladelse er hensigts-
mæssigt, og alle regler er blevet fulgt, hvordan vil ministeren så sikre, at 
jorderne i Tønder ikke fremover tilføres mellem 15 og 37,5 tons gips- og 
slamkompost pr. hektar, som det er sket, til trods for at det er væsentlig me-
re, end hvad markerne måtte have behov for, såfremt de havde svovlman-
gel?

Svar
Med reguleringen i bekendtgørelsen om anvendelse af affald til jordbrugs-
formål og en § 19 tilladelse bør det sikres, at de nærings- og gødsknings-
stoffer, som tilføres markerne har jordbrugsmæssig værdi. Udbringning af 
affaldet skal desuden ske efter reglerne i bekendtgørelsen, jf. § 20.  

Jeg går ud fra, at kommunerne i forbindelse med deres meddelelser af § 19 
tilladelser foretager de nødvendige vurderinger af både affaldet og af
gødsknings og næringsbehovet på de pågældende arealer, hvor affaldet 
ønskes udbragt.   
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